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De gemeente Súdwest-Fryslân erkent het belang van toerisme als economische motor en 
heeŌ samen met partners – waaronder de VVV – gewerkt aan een breed gedragen Visie 
Gastvrijheidseconomie 2035. Als VVV Waterland van Friesland zien wij kansen in deze visie 
en waarderen wij de samenwerking en gedeelde ambiƟe. TegelijkerƟjd kijken wij – als 
vertegenwoordiger van bijna 1.000 ondernemers in de gastvrijheidssector – met groeiende 
verbazing en bezorgdheid naar het recente beleid van de gemeente. In 2025 werd de 
toeristenbelasƟng met 60% verhoogd ten opzichte van het jaar ervoor, goed voor 1,35 
miljoen euro extra voor de gemeentekas. Voor 2026 staat opnieuw een verhoging van 10% 
gepland. Samen betekent dit een totale sƟjging van 76% ten opzichte van 2024 – en dat 
terwijl ook het btw-tarief op vakanƟes sƟjgt van 9% naar 21%. 

De gevolgen worden steeds zichtbaarder. Rixt Siersma van it Flinkeboskje zegt hierover: “Er 
heerst onrust en zelfs angst onder logiesverstrekkers. Kunnen we deze kosten nog 
doorrekenen zonder toeristen kwijt te raken?” 

Wouter Bleckman van De Kuilart vult aan: “Onze marge wordt elk jaar verder uitgehold. Dat 
beperkt onze investeringscapaciteit en tast op de lange termijn de kwaliteit van onze mooie 
sector aan.” Ook Eva Meijer van Hoora Heeg waarschuwt: “Seizoensverlenging is voor ons 
pure noodzaak geworden. Niet alleen de toeristenbelasƟng, maar ook andere heffingen en 
waterschapslasten sƟjgen. De prijzen kunnen we niet zomaar verhogen door de lagere 
bezeƫng.”  



Barber de Vries van SkipsmariƟem pleit voor realisme: “Een indexering hoeŌ op zich geen 
probleem te zijn, maar die moet wel in verhouding zijn. Na een extreme verhoging zoals in 
2025 zou het logisch zijn om – net als in De Fryske Marren – een pas op de plaats te maken.” 
Daarnaast merkt Barber op dat vooral mensen met een kleinere boot, tent of laagdrempelige 
accommodaƟe hard worden geraakt: “Voor een tent van €12,50 betekent dit bijna 20% 
toeristenbelasƟng. Terwijl we in deze provincie toch inclusiviteit willen – toerisme moet voor 
iedereen aantrekkelijk en betaalbaar blijven.” 

Andere regio’s laten zien dat het wél kan. In Zeeland en Zuid-Limburg investeren gemeenten 
acƟef in wandel- en fietsnetwerken, slechtweervoorzieningen en spreiding van toerisƟsch 
aanbod. Met resultaat: hun seizoensaĬankelijkheid daalt. Terwijl Friesland nog steeds de 
hoogste seizoensaĬankelijkheid van Nederland kent. 

TegelijkerƟjd beschikt de gemeente Súdwest-Fryslân over een breed gedragen Visie 
Gastvrijheidseconomie 2035. Maar die visie blijŌ papieren werkelijkheid. In plaats van te 
investeren in uitvoering en versterking, kiest de gemeente ervoor de sector financieel 
zwaarder te belasten om een gat in de begroƟng te dichten. 

En dat terwijl we één toerisƟsch gebied vormen met buurgemeente De Fryske Marren – waar 
men géén verhoging van de toeristenbelasƟng doorvoert tot 2028, geen toeristenbelasƟng 
heŌ voor schoolgroepen en zeilscholen, en wél structureel investeert in toerisme. Dit leidt 
tot scheve verhoudingen. Terwijl we juist streven naar één sterke regio, worden 
ondernemers nu tegen elkaar uitgespeeld. 

Toerisme is geen sluitpost, het is een economische motor. De sector is goed voor bijna 10% 
van de werkgelegenheid in onze regio en draagt substanƟeel bij aan lokale leeĩaarheid – 
van supermarkten tot cultuur en horeca. En juist daarom moeten we keuzes durven maken 
die verder kijken dan de boekhouding van morgen. Investeer in de toekomst. 

Jan Ybema van HISWA-RECRON waarschuwt: “Toerisme is een internaƟonale markt. In 
Duitsland betalen toeristen maar 7% omzetbelasƟng op een overnachƟng. Door de 
opeenstapeling van belasƟngverhogingen in Nederland en gemeenten prijzen we ons 
volledig uit de markt. Hier dient ook Súdwest-Fryslân rekening mee te houden – 10% van 
haar inwoners werkt in toerisme.” 

Jan IJben van OƩenhome Heeg ziet het effect al: “In Zuid-Frankrijk aan de Middellandse Zee 
zijn zowel camperplaatsen als horeca goedkoper dan hier in Friesland, en de voorzieningen 
zijn er beter op orde. We prijzen onszelf de markt uit.” 

Onze oproep aan de gemeenteraad is helder: 
- Voer de voorgenomen verhoging van de toeristenbelasƟng in 2026 niet door. 
- Reserveer structureel middelen uit de huidige meeropbrengsten voor de uitvoering van de 
Visie Gastvrijheidseconomie 2035. 
- Werk acƟef samen met de sector aan een toekomstbestendige, gastvrije gemeente. 



- Betrek ondernemers bij het bepalen van investeringsprioriteiten – om vertrouwen te 
herstellen en draagvlak te creëren. 

Herstel het vertrouwen – zolang het nog kan. Er ligt een visie, er is samenwerking, en de 
sector staat klaar om bij te dragen. Maar dan moet er wel écht gekozen worden voor 
toerisme als toekomst, niet als sluitpost. 

 


